
heb ik van hemzelf gekregen.
Misschien heb ik hem wel met mijn
vragen overvallen. Daarvoor mijn
verontschuldigingen. Toch verzoek ik
hem om mijn concrete vragen over
de de-facto-ontheffingen schriftelijk
te beantwoorden.

Ik denk dat wij moeten vaststellen
dat wij met het vrijlaten van de
premie van ongeveer ¦ 125 per
maand de problematiek van de
armoedeval vergroten. Dat is zeer
ongewenst. Verder geef ik de
minister in overweging om, als hij
niet bereid is om dit wetsvoorstel te
laten liggen, zich bereid te verklaren
om de werking ervan te beperken tot
de gemeenten waarvan is vastge-
steld dat zij hun verplichtingen
ingevolge de ABW en de Wet boeten
en maatregelen nakomen. Als hem
dat redelijk lijkt, wil ik hem vragen
om dit in een nota van wijziging vast
te leggen. Als hij dat niet wil, zal ik
de VVD-fractie in overweging geven
om tegen het wetsvoorstel te
stemmen.
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Minister Vermeend: Mevrouw de
voorzitter! Ik zeg de heer Kamp toe
dat ik de Kamer een schriftelijk
antwoord op zijn vragen zal doen
toekomen.

Ik heb al gezegd dat ik het
wetsvoorstel niet wil laten liggen. Ik
zie overigens een probleem in het
voorstel van de heer Kamp. Als hij
werkelijk wil dat ik het wetsvoorstel
beperk tot bepaalde gemeenten, rijst
namelijk de vraag welk criteria ik
daarbij moet hanteren. Elke
gemeente moet de wet uitvoeren. Ik
vind daarom dat hij mij een vreemd
verzoek doet. Hij is namelijk met mij
van mening dat een minister de wet
moet uitvoeren en daarom vraagt hij
mij ook om de gemeenten aan de
wet te houden.

De heer Kamp vindt mij aan zijn
kant, want ook ik vind dat de wet
strikt moet worden toegepast. Dat is
de reden dat ik het toezicht
aanscherp. Ik begrijp dan ook niet
waarom hij mij vraagt, een uitzonde-
ring te maken voor bepaalde
gemeenten, sterker nog: ik vind dat
hij mij zou moeten uitnodigen om
dat toezicht zodanig te verscherpen
dat alle gemeenten de wet in alle
opzichten toepassen.

Ik ben niet bereid om een verschil
te maken tussen goede en slechte
gemeenten. In mijn optiek mogen er
alleen maar goede gemeenten zijn.

Dat zijn gemeenten die de wet
naleven, de wet uitvoeren en de
doelstellingen van de bijstandswet
proberen te realiseren. Als ik zou
ingaan op de suggestie van de heer
Kamp om het wetsvoorstel toe te
spitsen op die gemeenten die alles
correct uitvoeren ± overigens is het
de vraag wat precies onder ''correct''
moet worden verstaan ± maak ik zelf
uitzonderingen op de gemeentelijke
indeling. Ik ben daar geen voorstan-
der van.

De heer Kamp (VVD): Ik begrijp dit
antwoord. Ik had er de voorkeur aan
gegeven dat wij vandaag hadden
geconstateerd dat hetgeen de
minister wil bereiken, nog niet
mogelijk is vanwege de uitvoerings-
problemen bij de gemeenten. Het
heeft mijn voorkeur dat die
problemen eerst worden opgelost.
Daarom stel ik voor, het wetsvoorstel
te laten liggen tot de wet daadwerke-
lijk wordt nageleefd. Gezien de
reactie van de minister en die van de
andere woordvoerders, vermoed ik
dat dit niet haalbaar is. Dat is de
reden dat ik hem vraag, geen
verkeerd signaal te geven aan de
gemeenten die het niet goed doen
en de wet te beperken tot de
gemeenten die het wel goed doen.

Minister Vermeend: Ik zei al dat alle
gemeenten het goed moeten doen.
Dat betekent dat ik er nauwgezet op
zal toezien dat deze regeling correct
wordt uitgevoerd. Ik zal er verder net
zo nauwgezet op toezien dat de
gemeenten de wet uitvoeren. Het kan
in dit land niet zo zijn dat een
gemeente de wet niet uitvoert. Ik heb
dan ook aangekondigd dat ik het
toezicht zal aanscherpen. Gemeenten
moeten de bijstand conform de wet
uitvoeren. Ik zal geen onderscheid
maken tussen goede en slechte
gemeenten. Er zijn straks alleen maar
goede gemeenten.

De voorzitter: Mijnheer Harrewijn,
ik zie dat u een interruptie wilt
plaatsen. Ik begrijp dat niet helemaal,
want de heer Kamp was de enige die
deel heeft genomen aan de tweede
termijn. Ik kan eigenlijk geen enkele
reden verzinnen waarom ik u zou
toestaan om te interrumperen.

De heer Harrewijn (GroenLinks): Als
ik geweten had wat er allemaal
gezegd zou worden, had ook ik
gebruik gemaakt van de tweede
termijn.

De voorzitter: U bent een spijtop-
tant?

De heer Harrewijn (GroenLinks):
Inderdaad.

De voorzitter: Dan sta ik u eÂ eÂ n
interruptie toe.

De heer Harrewijn (GroenLinks):
Wat verstaat de minister precies
onder ''de wet goed uitvoeren''? Is
dat waar de heer Kamp altijd op
hamert, namelijk rechtmatigheid en
boeten en maatregelen of erkent de
minister ook dat de gemeenten een
zorgplicht hebben en de plicht om
sociale activering mogelijk te maken?
Dat zijn namelijk ook onderdelen van
de wet.

Minister Vermeend: De heer
Harrewijn vraagt naar de bekende
weg. Natuurlijk hoort dat er ook bij.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, op een
nader te bepalen tijdstip te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 17.45 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende voorstellen van wet:
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Verkeer en Waterstaat
(XII) voor het jaar 2000 (wijziging
samenhangende met de Najaarsnota)
en wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Verkeer en Waterstaat
(XII) voor het jaar 1999 (nadere
slotwet) (27514);

Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van het
Infrastructuurfonds voor het jaar
2000 (wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27515);

Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van de
Nationale Schuld (IXA) voor het jaar
2000 (wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27537);

Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van FinancieÈn (IXB) voor
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het jaar 2000 (wijziging samenhan-
gende met de Najaarsnota) (27538).

Deze voorstellen van wet zijn al
gedrukt en rondgedeeld;

2. de volgende brieven:
een, van de staatssecretaris van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
het verslag van de HLWG-bijeen-
komst van 17 november 2000
(21501-20, nr. 144);

een, van de minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, over de resultaten van het
programma ''Burgemeesters in
Beweging'' (27400-VII, nr. 37);

een, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van het rapport
''Indicatiestelling (speciaal) onderwijs
en zorg, onderzoek naar de noodzaak
van afstemming'' (27400-VIII, nr. 50);

een, van de staatssecretaris van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, over de
Dubo-projecten (24280, nr. 21);

een, van de staatssecretaris van
Economische Zaken, over het schrale
aanbod van winkel voor de
consument op Vinex-locaties
(21501-15, 23162, nr. 52);

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
over de BSE (21501-16, nr. 270);

een, van de staatssecretaris van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
ten geleide van het verslag van de
bijeenkomst van de Raad van
visserijministers op 17 november te
Brussel (21501-17, nr. 94);

twee, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, ten geleide van de annotaties bij
de voorlopige agenda van de zitting
van de EU-Gezondheidsraad van 14
december 2000 te Brussel (21501-19,
nr. 46);
een, ten geleide van het PEO-
programma Volksgezondheid en zorg
2001 (27542);

twee, van de Algemene Rekenka-
mer, te weten:
een, ten geleide van het rapport
''EU-technologiesubsidies'' (27545);
een, ten geleide van het rapport
''EU-structuurfondsen: geld voor
ontwikkeling en achterstand''
(27546).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

3. de volgende brieven:

een, van de minister van
Buitenlandse Zaken, ten geleide van
Verdragen tussen het Koninkrijk der
Nederlanden en de Volksrepubliek
China inzake vier verschillende
projecten;

een, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van de rapportage
Tweede fase havo-vwo;

twee, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, ten geleide van het advies van
de Gezondheidsraad over ADHD;
een, ten geleide van het advies van
de Gezondheidsraad over folium-
zuurverrijking.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

4. een brief van A. Kisin, inzake een
reeks economische en politieke
hervormingen in Turkije.

De voorzitter stelt voor, deze brief
door te zenden aan de betrokken
commissie;

5. een brief van AZC-Helmond,
inzake afwikkeling van vakgericht
onderwijs aan asielzoekers.

Deze brief ligt op de griffie ter
inzage.
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